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Zápis z 3. jednání Komise pro humanitární pomoc Ukrajině RMČ
Praha 10, které se konalo dne 25. 3. 2022, videokonferenčně 

od 8:32 do 9:28 hodin

Přítomní členové KOM: Ing. Petr Beneš, MgA. David Kašpar, JUDr. Radmila Kleslová, Ing. Jana 
Komrsková, Mgr. Pavel Mareš, Ing. Michal Narovec, Mikuláš Pobuda, Ing. arch. Martin 
Valovič, Ing. Zdeněk Vávra

Omluvení členové KOM:-
Neomluvení členové KOM:-
Hosté: Ing. Marek Šuran

Jednání KOM bylo zahájeno v 8:32 hodin.

Program: schválené body jednání

1. Schválení programu 3. zasedání KHPU.
2. Schválení zápisu z 2. zasedání KHPU.
3. Aktuální situace a další informace.
4. Návrhy politických klubů k činnosti KHPU.
5. Diskuze, různé.

Popis průběhu jednání KHPU.

K bodu 1. Schválení programu KHPU č. 3.

Předseda přivítal členy Komise pro humanitární pomoc Ukrajině RMČ Praha 10 (dále také 
KHPU) a zahájil jednání. Konstatuje se, že KHPU byla na dnešním jednání schopná usnášení. 
Předseda KHPU následně nechal hlasovat o návrhu programu, který byl členům komise 
předem rozeslán.

Průběh hlasování:
Pro: 9
Proti: 0
Zdržel se: 0
Nehlasoval: 0

program jednání byl schválen
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K bodu 2. Schválení zápisu z 2 zasedání KHPU.

Předseda KHPU nechal hlasovat o znění zápisu KHPU č. 2 ze dne 18. 3. 2022 (byl rozeslán 
elektronicky).
Do diskuze k případnému doplnění zápisu se nikdo nepřihlásil.
JUDr. Radmila Kleslová požádala o trochu podrobnější zápis následujících jednání KHPU.

Průběh hlasování:
Pro: 8
Proti: 0
Zdržel se: 1
Nehlasoval: 0

Zápis z jednání č. 2 bylo přijato

K bodu 3. Aktuální situace a další informace

Předseda KHPU informoval, že na MČ Praha 10 je k dnešnímu dni evidováno 4577 UK 
válečných uprchlíků. V objektu BDM je 110 běženců. Jinak se žádná převratná událost 
nestala. Včera na hl. m. Praze byla schválena dotace v objemu 100 mil Kč pro jednotlivé MČ 
hl. m. Prahy na pokrytí nákladů, které vznikají s touto uprchlickou krizí.
Následně se vedla diskuze, podle jakého klíče dojde k rozdělení dotace atd., zatím se přesně 
neví. Bude zjištěno přesně a předseda KHPU dá vědět členům emailem.
Miloš Jurča informoval členy o aktuální bezpečnostní situaci na BDM kde byl včera. Dotazem 
jak u vedoucího stravování v jídelně, tak v informačním centru jde vše podle nastavených 
pravidel. Rovněž vedení BDM nemá žádné požadavky v oblasti zajištění bezpečnosti na 
objektu v souvislosti s UK uprchlíky.
Petr Beneš potvrdil, že situace v BDM je stabilizovaná. Zejména velice pomáhá pí. Marina, 
která je původně sociální pracovnice, dobře jazykově vybavená. Všichni klienti mají vyplněné 
potřebné vízové a pobytové dokumenty, mají zřízený účet v bance atd. Z toho počtu 110 již 4 
odcestovali do SRN k příbuzným. Budou se podepisovat v pondělí pobytové smlouvy vždy na 
měsíc s možností prodloužení. Jde o to, aby poplatky byly účtovány na BDM objektivně. STA 
navrhla koupit na každou bytovou jednotku ledničku a sadu nádobí. Dalších 8 jednotek ve 3 
patře je připraveno a tam je záměr ubytovat potřebné profese jako například učitelky UK. 
Budou potřeba, krize ve školství se očekává. Bude spolupracováno s OŠK a KACPU.

Radmila Kleslová se zeptala, zda se neuvažuje o zapojení učitelů UK, kteří zde již mnoho let 
učí na Praze 10.
David Kašpar uvedl, že se určitě počítá a je potřeba aby svůj zájem pomáhat učitelka 
oznámila na OŠK, nebo ředitelce školy kde učí.
Celková čísla: na ZŠ 175 dětí přijatých, 43 v jednání a dalších 250 - 270 má zájem. Celková 
kapacita na Praze 10, kterou je možno přijmout je 300 žáků. MŠ je situace taková, že 12 je 
přijato a evidujeme 50 žádostí. Nemají zatím očkování, je připravováno adaptační centrum. 
Zařizuje to ředitelka MŠ Hřibská. Provoz bude suplovat MŠ. Od září se připravují otevřít další 
prostory v rámci hl. m. Prahy. Nejlépe nějaká administrativní budova.
Mikuláš Pobuda se zeptal, kolik dětí nenastoupí z psychických důvodů atd., jedná se o 
jednotky dětí.
Petr Beneš uvedl nápad od STA P 2, že by bylo dobré využít na adaptační skupiny Školy 
umění, kde je dopoledne volno. Bude se to dále diskutovat, kapacitní možnosti pedagogů 
jsou omezené.
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Radmila Kleslová uvedla, že některé učebny jsou specifické vybavením, ale určitě se něco dá 
využít.
Jana Komrsková zdůraznila, že je také mnoho soukromých škol zaměřeným na umění a 
určitě i zde je v případě zájmu možné tyto využít.
Petr Beneš uvedl, že důležitá a prioritní je dostat do tohoto systému UK učitele.
David Kašpar uvedl, že za pilotním projektem je Jasmínka.
Michal Narovec se zeptal na Domy dětí a neví, zda to patří nám nebo hl. m. Prahy, tyto má 
MHMP a již se to tam také rozjíždí.
Do prázdnin jde o to, aby se nepoflakovaly děti po ulicích.
Jana Komrsková požádala OŠK o vypracování přehledu kolik a na kterých školách těchto UK 
dětí zatím je. Jak je s nimi pracováno.
David Kašpar uvedl, že tabulka, seznam je a zajistí na příští jednání. Nicméně se snaží OŠK 
moc dále nezatěžovat.
Petr Beneš informoval o tom, že se podařilo cestou jednoho operátora pro všechny bytové 
jednotky na BDM zajistit internet zdarma. Toto je využíváno hlavně ze strany středoškoláků, 
kteří jsou připojeni na výuku touto cestou.

V 9,04 se omluvil z dalšího jednání KHPU p. Kašpar a pí. Komrsková.

Radmila Kleslová se zeptala s kolika žáky je počítáno do jednotlivých tříd, protože od občanů 
ví, že některé třídy jsou již přeplněné v současné době. Zda to již víme hlavně na 1 stupni.
Mikuláš Pobuda uvedl, že celková kapacita je 300 žáků, přičemž v současné době je přijatých 
175.
Pavel Mareš uvedl, že to je téma na školskou komisy. Ze zákona je kapacita třídy 30 dětí a na 
Praze 10 je cca 26 - 27 dětí.
Radmila Kleslová upřesnila, že si rodiče stěžovali na třídu, kde již bylo 32 dětí.
Petr Beneš upřesnil, že na Praze 10 je RMČ schválen již několik let limit maximálně 34 dětí na 
třídu.
Radmila Kleslová tímto tedy žádá o upřesnění jak to tedy je, vzhledem k tomu, že jsou takto 
rozdílné informace. Jde jí o to, aby třídy fungovaly. Jde jí hlavně o české děti, aby nebylo 
předimenzováno a kvalita výuky, nebude dostatečná.
Zdeněk Vávra uvedl, že mu jde také o bohemisty. Důležité jsou také kurzy českého jazyka. 
Pavel Mareš upozornil na to, že mají 90 dni lhůtu, po kterou nemusí navštěvovat školní 
docházku.

K této problematice bylo dále diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska KHPU.

K bodu 4, Návrhy politických klubů k činnosti KHPU.

Bez návrhu.

K bodu 5. Diskuze, různé
Diskutována byla také rekonstrukce Staré školy, V Olšinách, kde byl již vybrán dodavatel 
rekonstrukce a čeká se na případné odvolání neúspěšných uchazečů v patřičné lhůtě.
V současné době je stav školy nevyhovujícím pro možné využití v rámci této krize.
Zdeněk Vávra informoval o iniciativě Husova sboru, kde se podařilo zajistit dva byty pro 
ubytování uprchlíků.
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Předseda KHPU sdělil, že příští jednání bude svoláno pravděpodobně na 1. 4. 2022 v 8:30 
hod.

Bc. Miloš Jurča, tajemník KHPU Mikuláš Pobuda, předseda KHPU
25. 3. 2022
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